
 

SAK TEMA 

 Leder Geirr Standal ønsket alle velkommen og åpnet med et Guds ord (Sak. 4:6: «Ikke ved makt og kraft, men ved min Ånd») 
 
Den irske salmen «Deg og få skoda» ble så avsunget. 
 

 Godkjenning av dagsorden 
 

1/23 Informasjonsstrategi i forkant av kristenrettsjubiléet 
 
Det er viktig å ha en god informasjonsstrategi før kristenrettsjubiléet i 2024. 
 
Pga. begrensede ressurser må komitéen samarbeide med andre aktører for slik å få realisert mest mulig.  

 
Det tas utgangspunkt i ordlyden i målsetningen vår (vedtatt 26. oktober 2022):  
«Hovedmålsettingen for komiteen er å samle kristen-Norge forsommeren 2024 på Moster til åndelig markering av vår kristne 
lovtradisjon, vitalisere den kristne kulturarven fra det historiske som skjedde på Moster i 1024, samt å korrigere den allmenne 
oppfatningen av kristningens innhold i det norske folk». 
 
Videre refereres det til underpunkt 4: «Dette skal vi gjøre ved å være en aktiv påvirker for at betydningen av kristenretten får 
positiv oppmerksomhet i mediene, i kulturlivet, i politikken, i akademia og i kristne miljøer». 
 
Mål for informasjonsarbeidet: 
o Å skape positiv oppmerksomhet og oppslutning rundt jubiléet generelt, og arrangementene spesielt 
o Å skape en positiv bevissthet blant norske kristne om betydningen av kristenretten og kristningen av Norge  
o Å endre bildet «nordmenn flest» har av kristningen i positiv retning. 

 
«Timing» av budskapet: 
Å få offentlig oppmerksomhet er aldri enkelt. Noen målgrupper er enklere enn andre (de kristne vs. «folk flest»), rett «timing» 
(i forhold til når det er en interesse rundt et emne), og «spissing» av budskapet (hva er det vi henter frem). Siden formidlingen 
både er tidløs (kristenretten) og tidsbestemt (i forhold til Moster-jubiléet), vil vektlegging og budskap endre seg litt etter hvert 
som vi nærmere oss jubiléet.  
 
Forslag for tiltak i; 
 

2023 
I år er det for tidlig å rette et tungt fokus om selve arrangementet, 1,5 år frem i tid. Hovedfokus må derfor være på selve saken 
– kristenretten og kristningen av Norge og hva det har betydd: Berede grunnen, få i gang samtaler, stille spørsmålstegn ved 
vedtatte oppfatninger, og engasjere miljøer som aldri har skjenket dette en tanke. Hovedmålgruppen i år vil være våre egne; 
de kristne miljøene – som er lettere å engasjere og har en egeninteresse av å bli informert. 
 

2024 
Til neste år vil fokuset naturlig dreie mot selve jubileet, og det blir også naturlig å henvende seg mer mot sekulære medier og 
sekulære miljøer. For dem vil da noe som hendte for 1000 år siden ha nyhetens interesse.  
Det kan være aktuelt å sende ut pressemeldinger underveis, men med unntak av lokalpresse (som kan være interessert i 
selve planleggingen av arrangementet), vil det neppe ha noen hensikt å sende ut pressemeldinger før arrangementet nærmer 
seg. 
 

I vedlagte notat følger en detaljert beskrivelse av foreslåtte tiltak inn mot hhv.: 

Type dokument Type møte  

 

Referat 

 

Styringsgruppemøte i Felleskristen  
1000-årsjubileumskomite Moster 2024 
(Sion Mosterhamn - Kristent Fellesskap Bømlo - Pinsemenigheten Klippen - Salem Moster -
Pinsemenigheten Betania Mosterhamn - Den norske kirke) 
 

Dato Styringsgruppen: Jubileumskomitéen: 

Tidspunkt: Onsdag 26.04.23 

                    kl. 19-21:30 
 

Sted:           Sion Mosterhamn 
 

Referent:   Haakon Georg Moe 

• Sion Mosterhamn: Geirr Standal (leder) 

• Kristent Fellesskap Bømlo: Edgar Vorland (nestleder) 

• Pinsemenigheten Klippen: Odd Tore Sønstabø 

• Salem Moster: Knut Fauskanger 

• Den norske kirke: Janne Røsland. 
 

Forfall: 

• Pinsemenigheten Betania Mosterhamn: Jarle Sortland 

• Den norske kirke: Asbjørn Gundersen. 
 

• Haakon Georg Moe (leder) 

• Torbjørn Hammersland (Nestleder) 

• Aksel Lygre 

• Jon Andreas Tjentland 

• Jakob Andre Vedøy 

• Ole Petter Erlandsen (digitalt). 
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o Kristne miljøer og kanaler 
o Sekulære medier. 

 

Fra samtalen tar vi med: 
-En overordnet målsetning for dette arbeidet er å påvirke Olavsjubileet på Stiklestad i 2030 til å få en kristen profil. 
-Det vil være positivt om for eksempel enkelte av styringsgruppens medlemmer vil skrive et Leserinnlegg, men det vil da være 
fint om en først sender et utkast til Haakon Georg – som med bistand fra Ole Petter, «godkjenner» det - før innsending til 
avisen. 
-Etter hvert som det nærmer seg jubiléet kan det komme opp kontroversielle spørsmål, og da er det viktig å vite hvem som 
skal svare på hvilke saker. I utgangspunktet vil det være Leder Geirr Standal som uttaler seg, mens i forhold til 
enkeltarrangement, vil det være produksjonsleder.  
-Til info så har man iht. god presseskikk - rett til å få «sitat-sjekk» av det en har uttalt til en journalist. 
 
Vedtak: 
Komiteen arbeider videre langs de linjer som kom frem i samtalen. 
 

2/23 Orientering om informasjonstiltak siste halvår 
 

• Interne opplæringsvideoer: 
1) Kristenrettens formålsparagraf og hvorfor kristenretten er viktig (12 min.): https://www.youtube.com/watch?v=agDBydMlwxM 

2) Hvilken endring førte Kristenretten med seg (18 min.): https://youtu.be/DPzmzqo9TFI 
3) Hvordan vi kunne glemme Kristenretten og dens opprinnelse (21 min.): https://www.youtube.com/watch?v=KOsbIR2G1wM 

 

• Medieoppslag: 
1) 21. februar: Intervju på Kanal 10 m/ Elisabeth Mørk (7 min.): https://youtu.be/QijRY-GTFWE?t=7873 

2)  5. april: Leserinnlegg i Bømlo-Nytt og Sunnhordland: Se vedlegg. 
 

• Andre aktiviteter: Preken-inspirasjon: Medio april ble dette oversendt til Norges Kristne Råd (NKR) som sendte det ut til 
medlemsorganisasjonene i slutten av april + la det ut på sin hjemmeside: https://norgeskristnerad.no/ 
Inspirasjonen tok utgangspunkt i Tekstrekke 1 for 17. mai: «Hvis ikke Herren bygger huset» (Salme 127,1–3) og 
prekenteksten fra Luk 1,50–53: «Fra slekt til slekt». Med erfaringene fra årets aksjon planlegges tilsvarende aktivitet i 
forkant av Rettsjubiléet i mai neste år. 

 

3/23 Orientering om planlagte informasjonstiltak 
   

• Medieoppslag: 
1) Søndag 7. mai:   TVL «Hovedkontoret» 
2) Mandag 15. mai: Markere St. Hallvardsdagen på Kanal 10 
3) Tirsdag 30. mai:  Markere 1 år igjen til jubileet på Kristen Media Norge «Live Med Venner» (Bjarte & Linn). 

 

• Andre aktiviteter: 
1) Promo-video for kristenretten og kristningen av Norge – til avspilling på kristne sommerstevner 2023: Vi har 

kommet i kontakt med TV-Inter som for Bjørgvin bispedømme skal produsere en YouTube-serie om «kristningen av 
Norge» (over samme lest som Thor Haavik sin «påskekrim»: «Oppstandelsen – er den historisk troverdig?»). I den 
forbindelse har vi solgt inn idéen om å lage en kort reklamefilm (60 sek.) i YouTube-format som skal: 

 

o Markedsføre at det i januar neste år (?) kommer en filmserie om kristningen av Norge, og 
o Markedsføre at det til i 2024 er 1000 år siden Kristenretten ble «satt» på Moster. 

 
I møte 13. april ble det bekreftet at TV-Inter lager denne uten omkostninger for oss! Filmopptak vil bli gjort på 
Moster i midten av juni, og videoen skal være klar i slutten av juni for å bli distribuert til NKR og NORME, som vil 
videredistribuere den til medlemsorganisasjonene - for avspilling på årets sommerstevner. 
 

2) Utarbeide «Temakveld om Kristenretten»: Vår fagkonsulent Ole Petter Erlandsen skal sammen med rådgiver Bjørn 
Are Davidsen i Skaperkraft utarbeide et opplegg for Temakveld om Kristenretten – som de vil tilby de største 
bymenighetene. 

 
3) Utarbeide Nettressurs om Kristenretten: Skaperkraft har noen prosjektmidler som de til høsten vil vurderer å bruke til 

å lage en nedlastbar nettressurs om Kristenretten som kan brukes i menigheter, husgrupper, osv. M24 har stilt sin 
grafiske profilproduksjon til Skaperkraft sin disposisjon, vederlagsfritt. 

 

https://www.youtube.com/watch?v=agDBydMlwxM
https://youtu.be/QijRY-GTFWE?t=7873
https://norgeskristnerad.no/
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4) Bokprosjekt «Det virkelig store skiftet»: Ole Petter Erlandsen arbeider med sitt bokprosjekt som skal bli en 
fortelling om det største retningsskiftet i vårt lands historie – kristningen av Norge. På en underholdende og lettlest 
måte ønsker han å trekke linjer bakover i historien fra omformingen av Europa etter Romerrikets fall, og frem til hva 
kristenretten på Moster fikk å si for det Norge vi har idag. Til slutt vil han prøve å finne ut hvordan en så viktig del av 
norsk historie kunne bli så glemt. Boken vil komme ut våren 2024, i forkant av 1000-årsjubiléet. 

 

4/23 Orientering om komitearbeidet siste halvår 
 

•  Komitéen har siste halvår avholdt 6 komitemøter og behandlet 50 saker. 
 

•  Komitéen har i denne perioden i tillegg avholdt i underkant av 50 fysiske/digitale møter el. e-postkorrespondanse med: 
  

- Forfatter Håvard Sand (Ungdom i Oppdrag) 
- Foreningen Jorsalfarere («Returning to Jorsal»): John Malvin Eriksen 
- Foreningen Himmelske Toner: Orkesterleder Arild Stav og prosjektleder Astrid Nærbø 

- Bømlo kyrkjelege Fellesråd: fung. kirkeverge Janne Røssland 
- Moster 2024: Elsa Aanensen og Vilde Rossebø 
- Organist og Kantor Dnk Bømlo: Øystein Lund Olafsen 
- Skaperkraft: Joakim Magnus, Bjørn Are Davidsen (Fagsjekk) og Øyvind Håbrekke 
- Norges Kristne Råd: Erhard Hermansen og Gjermund Øystese 
- Norme (Norsk Råd for Misjon og Evangelisering): Øystein Samnøen 
- Nasjonalt Bønneråd: Tarjei Cyvin, Jon Steinar Kjøllesdal og Bjørn Olav Hansen 

- Bjørgvin bispedømmeråd: Thor Haavik og Torfinn Wang 

- Økumenisk Kontaktforum Sunnhordland 
- UiO: Alv Magnus 
- Pinsebevegelsen i Norge / SALT Bergenskirken: Øystein Gjerme 
- NMS: Helge Gaard 
- Kristent Nettverk: Terje Dale og Jan Sigve Hystad 
- IMI-kirken: Egil Elling Ellingsen 
- Oase: Eivind Arnevåg 
- Den indre Sjømannsmisjon: Arne Helleland 
- Søndagsskolen: Gøran Byberg 
- DELK (Det evangelisk-lutherske kirkesamfunn): Bertil Andersson 
- Laget (Norges Kristelige Student- og Skoleungdomslag – NKSS): Mathilde Reinlund 

- Kvinner i Nettverk: Elin Fagerbakke 
- JesusKvinner: Mai-Linn Strand 
- Open Air Campaigners: Hartvig Kloster og Tobias Berg 
- Voss bønnehus: Øyvind Hilleren 
- Lovsangsledere Kjetil og Inger Anita Olsen (Troens Ord Karmøy). 
- TV-Inter: Produsent Ole Kristiansen, regissør Anette Løken Jahr og lokal kontaktperson Kjetil Fyllingen (Lekendelett, Stord). 

 
Haakon Georg Moe har i tillegg deltatt på: 

- Troens ord bønnekonferanse: Haugesund (5.-8. jan.), og 
- Nasjonal bønnekonferanse: Grimerud (16.-19. febr.) 

 
med støtte fra Kristent Fellesskap Bømlo. 
 

5/23 Rapport fra gjennomført aktivitet i Salem Moster (fredag 21. april): Vertskap for forfatter Håvard Sand sin bokturne:  
«Gud signe vårt dyre fedreland – en profetiske reise gjennom Norges historie». 
 
Det ble et flott musikkspill med fullsatt sal (ca. 200), der Bømlo-Nytt skrev at «ljoset over Salem strøymde!». 
 
Etterpå var det mange som stoppet igjen for en god kaffidrøs, og flere kjøpte bøker med mulighet for signering av forfatteren.  
 
Tekniske læringspunkter:  
* Vi skulle ha bedt om å få tilsendt en skriftlig Kravspek av produksjonen på forhånd + bedt om at det ble avholdt et 
«produksjonsmøte» i god tid før forestillingen 
* Vi skulle ha leid inn en proff lydtekniker 
* Det må avsettes tid i «lydsjekken» til at musikerne får i seg skikkelig middag 
* Det bør være to på kjøkkenet, og to møteverter (som er kjent med bygget => brannvakter). 
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Fra samtalen tar vi med: 
-Det var en viktig kveld mht. å få satt et åndelig og strategisk fokus på Kristenretten her i bygden/øyo. 
 
Vedtak: 
Stor takk til Salem Moster, og spesielt teknikerne Jakob Vedøy & Harald Thuestad! 
 

6/23 Regional felleskristen jubileumsfeiring (søndag 19. mai, 1. pinsedag) 
 
Fra forrige møte tar vi med: 
«Fra M24: Å planlegge noe arrangement her i Amfiet i forkant av jubileumsuken i mai vil være høyrisiko og uegnet. Da vil det være stillas her, montering av 
scenerigg og prøvedrift». 
 
«Felleskristen jubileumskomite (FJK) forstår de problemer det kan være med å avvikle et større regionalt arrangement i Moster Amfi i pinsehelgen pga. de 
foreslåtte byggeaktivitetene (jfr. stillas, montering av scenerigg og prøvedrift). 

- Pinsen er en viktig kristen høytid, men vi aksepterer at den lokale (evt. regionale) pinsemarkeringen her på Moster da vil måtte skje i andre lokaler. 
- Vi er informert av Dnk/Sion at de tradisjonelle gudstjenestene hver 17. mai og 1. pinsedag også dette året (i utgangspunktet) vil bli forsøkt avholdt i 

Amfiet, men dersom det likevel IKKE lar seg gjøre – kan en alternativ ide være at 17. mai-toget ender opp på Vetahaugen – for å markere åpningen 
av «Vetahaug-stien»? 

 
Kommentarer: 
-I forbindelse med 2000-årsmarkeringen for Jesu fødsel ble det avholdt et stort stevne 1. januar i Bømlohallen med ca. 2.000 mennesker til stede 
-Det vil være fint å samles alle kristne i fellesskap; Tilsvarende arrangement-størrelse var når NLM hadde stort stevne i 2015 i skolen sin gymsal med ca. 
600-700 msk. 
-Det er kanskje enklere å samle folk i pinsen enn i Sankthans-helgen? (kommentar: Siden Pinse-helgen er i forbindelse med 17. mai-helgen er det lite 
nasjonale flyforbindelser til Vestlandet den helgen) 
 
Konklusjon: «Arbeid videre med å få til et Fellesarrangement i pinsen». 

 
Saksfremstilling: 
I ulike møter med M24 og Moster Amfi i løpet av 2022, har det kommet tydelig frem at Amfiet ikke vil være tilgjengelig før etter 
Rettsjubiléet, pga. byggearbeider. Komiteen har derfor forsøkt å komme opp med et mulig alternativ: Det er sondert med 
Bømlo Hestesportklubb som eier plasthallen ved siden av skolen på Moster, og de sier seg villig til å leie ut. Tilstøtende 
lokaler; Salem, skolen og klubbhuset er også mulig å leie. 
 
Vurdering av alternativ 1: Amfiet 
Sal: Ferdige sitteplasser for 1.200 msk. Leiekostnad: 20.000 kr 
Scene: Benyttes som den står (uferdig?) 
Matsalg: For de som ikke kan bespises i Amfiet, vil det bli ca. 5 min. gangavstand: Tollhagen (grilling), Mostrahuset «Havnekafe», 
Olsahuset, Aasen Shipping og Salem (jfr. barnefamilier). 
Fordeler: Alt, mer eller mindre på en plass, og kort vei til Vetahaugen (for seremonien). «Kraftfullt» at vi ER på selve den historiske plassen 
v/ gamlekirken. 
Ulemper: Dersom byggearbeidene på scenen ikke er helt ferdig, vil det kunne oppleves negativt. Kjøreavstand mellom møtestedet og 
barneopplegget (4 min.). 

 
Vurdering av alternativ 2: Rideteltet 
Sal/scene: Det anlegges gulv/scene, og settes ut ca. 600 stoler. Kostnad: ca. 120.000 kr. 
Matsalg: Skolen, Salem og Klubbhuset. 
Fordeler: Kort vei for alle til matsalg. Gode parkeringsforhold. 
Ulemper: Uforholdsmessig stor kostnad og dugnadsinnsats for manglende sitteplasskapasitet. Kjøreavstand mellom møtestedet og 
Vetahaugen (for seremonien). 

 
Anbefaling:  
Selv om Amfiet kanskje vil være preget av å være en «byggeplass i innspurten», ansees dette likevel som det eneste 
alternativet for å få avviklet arrangementet. Det er ingen løsning å bruke ca. 100.000 kroner ekstra, og flere hundre 
dugnadstimer for å avvikle stevnet i Plasthallen med ca. 600 plasser, fremfor Amfiet med 1.200 plasser. 
 
Med dette som «bakteppe», tok komiteen ny kontakt med Amfiet for å høre deres syn i saken. I møte 13. april ble våre 
synspunkt fremført, og de forstår vår problemstilling og vil gå i dialog med M24 og Bømlo Teater for å finne en løsning for oss 
mht. å være i Amfiet denne dagen. 
Dersom vi få bekreftelse på leie av Amfiet søndag 19. mai, vil det bli sendt ut et «Invitasjonsbrev» til alle menigheter og 
forsamlinger i Sunnhordland, Kvinnherad og Haugalandet. 
 
Det vises ellers til vedlagt notat. 
 

Fra samtalen tar vi med: 
-Enig i komiteens vurderinger. 
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-Kristent Felleskap Bømlo fremførte følgende synspunkt fra sitt barneteam: «Ved forrige barneteam-ledersamling kom det 
fram at det er fleire som ikkje støttar å ha barnesamlingar på slike arrangement. Det er mange barn som ikkje føler seg trygge 
med å vere med vaksne og barn dei ikkje kjenner. Og dei vaksne har dårleg samvit for at dei må gå frå barna sine. Dei skulle 
heller ønske det blei lagt opp til felles aktivitet for heile familien på slike arrangement. Dei synes det er uheldig å splitte 
familiane når det er familiearrangement».  
-Forslag til Pinsestevne består av separate samlinger for voksne og barn, men en er enig i at det blir for langt opp til Salem.  
Vi vil forsøk å finn et passende område i nærheten av Amfiet. 
-Hva med å satse på en profesjonell barneforkynner med eget telt, for eksempel Viggo Klausen («Velkommen Hjem»)? 
 
Vedtak: 
Komiteen arbeider videre langs de linjer som kom frem i samtalen, i prioritert rekkefølge: 

1) Søndag 19. mai i Amfiet, alternativt 
2) Søndag 23. juni i Amfiet (inkl. en solid markering av kristenretten under pinsegudstjenestene søndag 19. mai) 

 
Når THE SEND Bergen blir, er en viktig faktor som en kanskje bør ta hensyn til ved valg av tidspunkt? 
 
Komiteen bes å sende melding til; Bømlo Hestesportklubb, skolen, Idrettslaget og Salem om at det ikke blir aktuelt med noe 
leie søndag 19. mai neste år. 
 

7/23 Arrangement i Rettsjubiléet: «På grensen til Lovsang» (fredag 31. mai kl. 21) 
 
Fra forrige møte tar vi med: 
Med utgangspunkt i den kristne kulturarven og hva den kan ha å si for vår nasjonale identitet og verdivalg fremover arrangeres en ungdommelig 
jubileumskveld, med følgende programinnslag: 

• Musikk & Allsang 

• Samtale med pilegrimer – deriblant Jorsalfarerne på Statsråd Lehmkuhl 

• Dialog om verdivalg 

• Tale om Kristenrettens røtter (historisk og etisk). 

• Kvelden ledes av Thor Haavik der Bømlo Gospel deltar. 
 
M24/FK ber Haakon Georg om å avholde noen prosjektmøter med følgende deltakere: 

1) Felleskristen Jubileumskomite v/ Jon Andreas Tjentland 
2) Representant fra Bjørgvin bispedømme 
3) Foreningen Jorsalfarerne v/ John Malvin Eriksen 
4) Moster 2024 Kunstfaglig komite v/ Øystein Lund Olafsen. 

 
Kommentarer: 
-Det er bra om vi klarer å få på plass 2-3 arrangement i Riksjubileets Hovedprogram. 
-Ang. «Ungdommelig Jubileumskveld»: Her må vi huske på å mønstre våre egne ungdommer, for eksempel konfirmantene våre (ca. 120 stk.). 
Arrangementet bør legges inn i Trosopplæringsplanene våre. 
 
Konklusjon: «Arbeid videre med å få inn mest mulig av våre forslag i Hovedprogrammet». 

 

Saksfremstilling: 
Produksjonsteamet foreslår å inkludere Bømlo Gospel som medarrangør. Det kan være med å redusere leieprisen (i Amfiet), 
og øke billettsalget. Bømlo Gospel er positiv til dette. 
 
Produksjonsteamet foreslår videre å engasjere Jan Erik Larsen som manusforfatter og programleder. 
 
Det vises ellers til vedlagt notat og utkast til Samarbeidsavtale. 
 

Fra samtalen tar vi med: 
-Positiv til at dere fortsetter arbeidet i tråd med notatet og de økonomiske rammene som er beskrevet. 
-Det bør til høstens møte fremlegges en totaloversikt over de ulike prosjektene med økonomisk oversikt. 
-Når det gjelder målgruppe tenåring/ungdom vil rettsjubiléets arrangement fra tirsdag til torsdag være rettet inn mot disse. 
Vårt kveldsarrangement kl. 21 vil være fra 18 år og oppover. 
-Det fremgår av kontraktsforslaget fra M24, at arrangementet er fremskyndet 1 time - med start kl. 21. Positivt! 
-M24 vil sørge for å inngå nødvendige artistkontrakter på våre vegne. 
 
Vedtak: 
Komiteen arbeider videre langs de linjer som kom frem i samtalen. 
 

8/23 Orientering: Arrangement i Rettsjubiléet: «Bokkveld om kristningen av Norge» med forfatterne Håvard 
Sand og Ole Petter Erlandsen (lørdag 1. juni kl. 19, Sion) 
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Etter at den offisielle markeringen er ferdig kl. 16 (?), er det offisiell middag for inviterte gjester i Rådhuset (kl. 17-21 (?), og 
Barneforestilling i Amfiet (kl. 18-20).  
Dvs. at det er et stort potensial for voksne som har lyst å få en smak av «Rettsjubiléet» - å komme til Sion denne kvelden: 
 
Forfatterne vil på hver sin måte gi et friskt blikk på vår historie og våre kristne røtter. Det er Håvard Sand, som i tillegg til å 
være aktuell som medarrangør av konserten «Himmelske toner» også har gitt ut boken «Drømmen om Norge» i 2022,- og det 
er Ole Petter Erlandsen, som våren 2024 gir ut en bok om kristenretten, en bok som så langt har fått arbeidstittelen «Det 
virkelig store skiftet». 
 
Gratis adgang m/ kollekt. 

 
9/23 Arrangement i Rettsjubiléet: «Himmelske Toner» (søndag 2. juni kl. 21) 

 
Fra forrige møte tar vi med: 
«M24 vurderer om det kan være plass til et nytt arrangement ca. kl. 23, hvor dette innspillet absolutt kan være aktuelt. M24 vil i løpet av de nærmeste ukene 
avklare om dette innspillet vil kunne realiseres. 
 
M24 ønsker å gå videre med prosjektet på følgende måte: 
o FJK står som arrangør med M24 som co-arrangør. 
o M24 kan stå som ansvarlig søker til Kulturrådet, m.fl. Til det trenger de; oppdatert budsjett og en mer detaljert prosjektbeskrivelse». 

 

Saksfremstilling: 
M24 har nylig oversendt utkast til Samarbeidsavtale til «Foreningen Himmelske Toner», men uten kostnadskomponenter så 
som; lyd, lys, og lokalleie – som ikke blir klar før i juni. HT er utfordret på å ta hele det økonomiske ansvaret for 
arrangementet, og bestemme billettprisene selv, mens M24 vil ta ansvar for å markedsføre avslutningskonserten på linje med 
de øvrige jubileumsarrangementene. 
 
Ut fra samtalene komiteen har hatt med HT, foreslår vi at arbeidet med å virkeliggjøre denne produksjonen settes på «Hold», 
og tas opp til ny vurdering over sommeren. 
 
M24 er informert om dette, og de sier at det ikke gjør noe om en utsetter søknaden til KuDir - til høsten. 
 
Det eneste som da må gjøres nå er; 

• å kontakte de 4 solistene og informere om at kontraktsignering må utsettes til for eksempel medio september. 

• Avklare med Bømlo Gospel* om de har kapasitet til å være koret i forestillingen, da det vil øke billettsalget + øke 

sannsynligheten for økonomisk støtte (jfr. lokal forankring). 
 

* Dersom Bømlo Gospel (mot formodning) IKKE skulle ha kapasitet, vil komitéen anbefale å ta kontakt med gospelkoret i 

Haugesund «Voice of Joy». 
 
Budsjettet for produksjon her på Moster ligger pt. på ca. 700.000 kr. Det er ca. 300.000 kr lavere enn Nidaros-konserten. Det 
er da ikke lagt opp til noen sponsorinntekter, kun billettinntekter. 
 
Vi anbefaler HT å ta ned risiko ved å gå i dialog med koret som de tenker å samarbeide med (jfr. vårt samarbeid med Bømlo 
Gospel i arrangementet «På grensen til Lovsang»). 
 
Vedtak: 
Komiteen arbeider videre langs de linjer som er presentert i saksfremstillingen og i samtalen. 
 

10/23 Bønnekonferanse? 
 

Fra forrige møte tar vi med: 
«På bakgrunn i det som er fremkommet vurderer FJK det slik at Sankthans-helgen er det eneste alternativet for vår feiring av 1000-årsjubileet. 

-  Dette kan også sees på som et godt alternativ siden: 
o Sankthans er en katolsk festdag til minne om døperen Johannes' fødselsdag, 
o Sankthans er valgt av vårt kongehus som tidspunkt for sine kronings- / signingsseremonier. 

- FJK ønsker at vår samling skal støtte positivt opp om Rettsjubiléet. Dette ønsker FJK å gjøre ved blant annet å ha sitt søkelys på; «Hvordan «Bønnens 
historie» har formet Norge gjennom 1000 år». 

-  I forkant av en slik helg ser en for seg å avholde en vår-turne der en vil samle minnesteiner fra ulike steder i Norge, og lage et steinalter på Moster i 
løpet av Sankthans-helgen. 

-  Riktig håndtert kan et slikt arrangement positivt påvirke vår nasjonale feiring av Olavsjubileet i 2030, og være med å sette Moster enda sterkere «på 
kartet». 
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Kommentarer: 
-Det å samles en slik helg vil være med å fremme Guds rike 
-Hvis vi får masse av våre forslag inn i Hovedprogrammet, trenger vi da en egen helg? 
-Det vil være flott med en egen helg, men vi må også spørre om vi vil kunne klare å samle hele kristen-Norge en slik helg? 
Kan det være at vi tar oss «vann over hodet»? 
-Kristningsjubileet i 1995 gikk med 14 mill. kr i underskudd! 
-Det er kanskje lettere å lage et lokalt/regionalt arrangement fremfor et nasjonalt? 
-Det er viktig å få med oss bredden i kristen-Norge for å øke vår alles bevissthet om betydningen av den kristne kulturarven. 
Derfor er det viktig med en egen nasjonal helg. 
 
KONKLUSJON: 
1) Arbeid videre med planene for en egen felleskristen helg med bønn som fokus 
2) I fortsettelsen vil M24/FJK har nær kontakt med hverandre slik at FJK sitt arrangement tar ned risiko for mulige 
misforståelser/forvirring i forhold til dobbelt-markedsføring, o.l. 
3) FJK vil i sin markedsføring legge vekt på at arrangementet fremstår som et positivt supplement til lovjubileet – og ikke et 
korrektiv/korreks. 
4) Ordet «nasjonal (t)» skal unngås benyttet i markedsføringen». 
 

Saksfremstilling: 
- Vi «brenner vårt krutt» på Pinsestevnet, så skal vi få skapt noe mer MÅ det være noen ANDRE som kommer til oss og tar ansvar. 

- Vi kan bistå med Hospitality-tjenester etter behov (eksempelvis; diverse rigging, tilgang på bedehus på Moster for møter, etc.). 
 
Det ble kjent under den nasjonale bønnekonferanse på Grimerud i februar at; UiO, Oase og Nasjonalt Bønneråd går sammen 
om å etablere et nettverk av forbedere fra hver eneste kommune i landet, som vil be systematisk og regelmessig for sitt 
lokalområde. 
 
I løpet av våren har det kommet opp en ide: -Hva om vi inviterer disse tre organisasjonene til å arrangere en 
bønnekonferanse på Moster? 
 
Bømlo folkehøyskole er ledig de to første helgene i juni, mens Stord hotell er ledig 4. helgen i mai + 2. og 3. helgen i juni.  
Når det gjelder Moster Amfi har vi kun tilgang den 3. helgen lørdag 22. og søndag 23. juni (Sankthans-helgen).  
Dette er også den mest «profetiske» helgen (jfr. døperen Johannes sin fødselsdag). 

 
Komitéen har vært i møte med organisasjonene 18. april og invitert de til Moster. Vi avventer deres svar i morgen! 
 
Det vises ellers til vedlagt invitasjonsbrev. 
 

Fra samtalen tar vi med: 
-Det vil være positivt å kunne avholde en bønnekonferanse med et nasjonalt perspektiv her på Moster. 
 
Vedtak: 
Komiteen avventer svaret på invitasjonen som er sendt til; Nasjonalt Bønneråd, Oase og UiO,- og vil ellers arbeide videre 
langs de linjer som kom frem i samtalen. 
 

11/23 Forslag til fordeling av overskudd 
 

Jfr. Samarbeidsavtalen som beskriver: «Dersom prosjektregnskapet viser et overskudd skal det tilfalle det formål komitéen 
arbeider for å fremme, ved at det blir gitt til en ideell organisasjon som menighetene bestemmer». 
 
Komitéen foreslår at et eventuelt prosjektoverskudd fordeles på flere ideelle organisasjoner slik:  

  1/3 - Internasjonal 
  1/3 - Nasjonal 
  1/3 - Lokalt Bømlo. 

 
Menighetene bes om å sende inn forslag innen 15. september. 
 
Endelig vedtak fattes på Styringsgruppemøtet 25. oktober. 
 
Vedtak: Komitéens forslag vedtas. 
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12/23 Orientering: Økonomigjennomgang 2022 
 

 
 
Kommentarer: 
o Vedlagt oversikt viser et overskudd på 12.856 kr. 
o Boksalget har gitt en fortjeneste på 3.411 kr (30%). 

o Kontingentinntektene utgjør totalt 15.000 kr*. 
 

* I §5 står det: «Menigheter som blir med i enten; Styringsgruppen eller komitéen - bidrar med 2.500,- kr pr skoleår i kontingent, og 

har lik stemmerett i Styringsgruppens møter». 

 

13/23 Orientering: Videre Organisering og Arbeidsplan for komitéen 
 
a) Organisering: Det henvises til tidligere vedtatt «matrise-organisasjon» med Prosjektansvarlig (horisontalt) og Fagansvarlig 
(vertikalt). Komitéen mener planlagte prosjekt/aktiviteter kan gjennomføres uten en slik «matrise-organisering». 
 
b) Arbeidsplan: 

 
 

 Eventuelt 
 
a) Forslag til tidspunkt for høstens Styringsgruppemøte: 
 

     Onsdag 25. oktober kl. 19.  
 
b) Info om Mostraseminaret 2024 (søndag 4. juni): 

Vi har mottatt følgende info fra M24: «Vi ser for oss eit program med 4-5 gjester, som i tillegg til eigne foredrag blir ein del 
av ein panelsamtale. Foreløpig tenker vi heile seminaret blir avvikla i tidsramma: kl. 13.00 - 16.00. 
Ola Mestad vil leie seminaret som moderator medan andre planlagte deltakarar vil vere; filosof Henrik Syse, historikar 
Jørn Øyrehagen Sunde, historikar Erik Oppsal, historikar og direktør for Stiklestad kultursenter Heidi Anett Øvergård 
Beistad, og jurist Cecilie Hellestveit». 
SISTE: Laurdag 3. juni (kl. 15:30) inviterer M24 til «Moster Gamle Kyrkje til eit eksklusivt foredrag med Jørn Øyrehagen 
Sunde, om lovutviklinga etter kristenretten, som vart vedtatt på Moster i 1024. Jørn Øyrehagen Sunde, jurist og professor 
i rettshistorie, er ein aktiv foredragshaldar og samfunnsdebattant. Han har fått fleire prisar for framifrå formidling, og er 
fagspesialist hos oss i Moster 2024. I Moster Gamle Kyrkje vil han halde eit foredrag med utgangspunkt i Landslova av 
1274 som refererer til Olav den heilage, og vise korleis lovgjevingsprosessen på Moster vart inspirasjon for Landslova og 
Magnus Lagabøte». 
 
De av dere som ønsker å være med på dette, kan melde dette til komiteleder. 
 

c) Status for evt. maleri av Vebjørn Sand under Rettsjubiléet 
    Vebjørn Sand kan være villig til å male et bilde av Kong Olav Haraldsson på  
     kongesteinen på Moster som avdukes av Kongen lørdag 1. juni.                          
     Endelig svar vil foreligge til høsten. 
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d) «Memorandum Kristenretten 2024» 

Haakon Georg har hatt samtaler med baptistpastor og styremedlem i Nasjonalt Bønneråd; Bjørn Olav Hansen som viste 
til et eksempel på et økumenisk memorandum som i sin tid kom i stand i Romania, den såkalte Timisoara-pakten (Sept. 
2015). Hansen oppmuntrer sentrale kristne organisasjoner (så som; NKR, Norme og Nasjonalt Bønneråd) til å vurdere å 
få nedsatt en egen programkomite som kan arbeide frem en «Memorandum Kristenretten 2024»: 
 
«I forbindelse med Moster-jubileet vil jeg gjerne foreslå at det forfattes et dokument, som kan samle kristenfolket og som 
gir en kort fremstilling av vår felles kristne tro. En slags trosdeklarasjon som gir oss essensen av hva vi har felles med 
kristne fra alle kristne trossamfunn. 
 
For noen måneder siden ble det holdt en europeisk bønnekonferanse i Bucuresti i Romania. Noen år tidligere hadde en 
lignende konferanse blitt holdt i Timisoara, og der hadde deltakerne forfattet en troserklæring, lik den jeg foreslår. Denne 
troserklæringen ble så fornyet av de som deltok på den europeiske samlingen i Bucuresti. 
 
Den norske troserklæringen kunne underskrives av de som deltar i forbindelse med samlingen i Moster, eller av 
representanter for Norges Kristne råd, Norme og Nasjonalt bønneråd». 
 
NKR v/ generalsekretær Erhard Hermansen har allerede meldt dette som sak til sitt styre i mai, og vil også 
videreformidler dette initiativet overfor NORME og Nasjonalt Bønneråd. 

 
e) M24 varsler om at de snart vil sende ut en invitasjon til forsamlingene på Moster om å 

lage/servere enkel mat i jubileumshelgen 
 
f) Ang. Pressemeldingen i forbindelse med inngåelsen av Samarbeidsavtalen 

Ingressen ble justert til: «Komiteen gir innspill til rettsjubiléet». 
 

 

Møtet ble avsluttet med bønn for det videre arbeidet. 


